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Nr 964

Av herr Tobé m. fl., i anledning av Kungl. Maj:ts proposition nr 
61, angående delning av byggnadsstyrelseorganisatio
nen, m. m.

(Lika lydande med motion nr 773 i Första kammaren)

I proposition nr 61 behandlas frågan om att dela upp nuvarande bygg
nadsstyrelsen i ett ämbetsverk under finansdepartementet för statens byg
gande och ett verk benämnt statens planverk under kommunikationsde
partementet för planeringsfrågor och tekniska regler för byggandet.

Den senare funktionen i planverket har under senare år varit mycket 
uppmärksammad. En tendens att övergå till industriellt byggande och till 
större företag inom byggnadsindustrin har aktualiserat behovet av att tek
niska byggnadsregler anpassas efter den nya situationen. Företag som inte 
bär enbart lokal anknytning skall kunna lita på att de tekniska krav, som 
ställs vid prövning av byggnaden, skall vara likartade över hela landet.

Byggnadsstyrelsen har utförligt behandlat denna fråga i sina petita för 
kommande budgetår och där ställt upp ett 7-punktsprogram i syfte att 
främja en sådan enhetlighet. Bland punkterna kan särskilt nämnas att tek
niska regler för byggandet i fortsättningen skall ges formen av funktions
krav samt att verket bör utvidga sin verksamhet med typgodkännande. I 
petita redovisas den personalförstärkning som beräknas vara behövlig 
för denna verksamhets utbyggnad. Samtidigt föreslås utvidgningen kunna 
i stort sett finansieras genom avgiftsbeläggning av typgodkännandeverk
samheten och försäljning av publikationstryck.

Jämsides med nämnda förslag i byggnadsstyrelsens petita har byggin- 
dustrialiseringsutredningen föreslagit liknande åtgärder som redovisats i 
styrelsens 7-punktsprogram.

I den bostadspolitiska propositionen (nr 100) till årets riksdag har in
rikesministern ställt stora förhoppningar till de av byggnadsstyrelsen och 
utredningen framförda förslagen. Även kommunikationsministern har i 
nu förevarande proposition funnit det lämpligt att 7-punktsprogrammet 
fullföljs och nämner särskilt att typgodkännandeverksamheten utbygges.

I proposition nr 81 med förslag till ändring av 76 § byggnadsstadgan tar 
kommunikationsministern åter upp vikten av att byggnadsbestämmelser- 
na ges en funktionsmässig utformning samt att typgodkännandet organi
seras enligt styrelsens förslag. Vidare förebådar departementschefen ett 
kommande förslag om taxebestämmelser för typgodkännandet.
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De båda departementschefer, som behandlat dessa frågor, har alltså helt 
anslutit sig till byggnadsstyrelsens program och ytterligare understrukit 
vikten av att detta genomföres som ett led i ett rationellt byggande. Där
emot har konsekvenserna på personalsidan inte tagits. Detta är så mycket 
mer märkligt som den utvidgade verksamheten med stöd av den bebådade 
taxan för typgodkännande kan beräknas bli i stort sett självbärande.

Därtill kommer att det förslag om höjning med ca 100 000 kr. av ansla
get för särskilda utredningar av bl. a. medicinsk-hygienisk expertis i stäl
let föreslås sänkt av departementschefen med motsvarande belopp.

Den ekonomiska betydelsen av att byggnadsbestämmelsema utformas 
på ett funktionellt riktigt sätt och samtidigt med hänsyn till byggekono- 
min framgår av en överslagsberäkning som gjordes i december 1966. Den
na beräkning visade en besparing av storleksordningen 100 milj. kr per år 
då de nya anvisningarna till byggnadsstadgan BABS 67 kommer att av
lösa nu gällande BABS 60. Vissa samtidigt införda krav på bättre bostads
standard (ljudisolering, åtgärder mot luftförorening från värmecentraler 
m. m.) kan leda till högre byggnadskostnader, överslagsvis uppskattade 
till 25 milj. kr.

En fortsatt grundlig genomarbetning av byggnadsbestämmelsema med 
hänsyn till moderna byggmetoder kan beräknas medföra ytterligare bespa
ringar på längre sikt, men den fordrar en förstärkning av personalen på 
tekniska byrån i det nya planverket.

Vi beräknar att en höjning av det föreslagna planverkets avlöningskost- 
nader med ca 300 000 kr. skulle kunna ge verket möjlighet att med utsikt 
till framgång kunna börja genomföra 7-punktsprogrammet. Den föreslag
na anslagsförstärkningen skulle då kunna användas för att arvodera både 
utomstående expertis och personal som kan knytas till verket under upp
byggnadsskedet.

Med stöd av vad som i motionen anförts får vi hemställa,
att riksdagen måtte besluta att till Avlöningar för det 

föreslagna statens planverk anvisa ett förslagsanslag av 
3 900 000 kr. i stället för av departementschefen föreslag
na 3 604 000 kr.

Stockholm den 14 april 1967

Erik Töbé (fp) Bo Turesson (h) Jan-Ivan Nilsson (ep)
i Tvärålund


